



ESGG 2023 General meeting

Proposal from the FNAMS and the ANAMSO

Statement:

A yearly meeting with little time to work on synergies. A wish to grow the group dynamic. A lack of interactions with others European institutions despite ESGG members participating in these organisations: COPA and MUCF.

Proposal:

Keeping the working groups alive throughout the year and reporting back to the ESGG members during the General Assembly. Firstly, we suggest focussing on the forage seed working party, and scheduling 2 new meetings by videoconference:

- In November or December: meeting on economical topics
 - Cost production
 - Assessment of the last harvest
 - Next season perspective: price, area
- In March: meeting on technical topics
 - Insect control
 - Mechanical weeding
 - Harvest

In the end, we think it would be interesting if all species groups could benefit from this type of meeting.

Also, a full meeting will be held on precise topics such as regulation, European policy... This meeting will be held in preview of seed working party of COPA (early November), during which the ESGG's demands can be expressed. We suggest creating a shared calendar of events which can interest ESGG members and a summary sheet on our countries to present the seed branch (see model presented at the GA 2023). Finally, with the current situation with Ukraine war, we suggest adding a yearly topic on exportation market to the statistic presentation.

French delegation:

FNAMS: national federation of seed growers

ANAMSO: national association of oleaginous seed growers



Assemblée Générale de l'ESGG 2023

Proposition de la FNAMS et de l'ANAMSO

Constat :

Une réunion annuelle avec peu de temps pour travailler sur les synergies. Une volonté d'accroître la dynamique du groupe. Un manque d'échange avec les autres institutions européennes malgré la présence de membre ESGG au sein de ces organisations : COPA et MUCF.

Proposition :

Faire vivre les groupes de travail tout au long de l'année, et de faire un rendu aux membres de l'ESGG au cours de l'assemblée générale. Dans un premier temps, nous proposons de nous concentrer sur le groupe de travail des semences fourragères en mettant en place deux nouvelles réunions en visioconférence comme suit :

- En novembre ou décembre : réunion sur des sujets économiques
 - Charges de production
 - Bilan de la campagne passée
 - Perspective campagne suivante : prix, surface
- En mars : réunion sur des sujets techniques
 - Lutte contre les ravageurs
 - Désherbage mécanique
 - Récolte

A terme, nous pensons qu'il serait intéressant que tous les groupes d'espèces bénéficient de ce type de réunion.

Par ailleurs, une réunion plénière à l'automne nous semble pertinente sur des sujets précis d'aspect réglementaire, politique européenne... Cette réunion pourrait avoir lieu avant la réunion du groupe Semences du COPA (début novembre), au cours de laquelle les demandes de l'ESGG pourront être évoquées. Nous proposons la mise en place d'un calendrier des événements susceptibles d'intéresser des membres de l'ESGG et de fiche pays résumant la filière semences (cf. modèle présenté au cours de l'AG 2023). Enfin, dans le contexte actuel de la guerre entre la Russie et l'Ukraine, en plus des statistiques de surface, nous proposons qu'un point soit fait sur les marchés d'exportation chaque année.

La délégation française :

FNAMS : fédération nationale des agriculteurs multiplicateurs de semences

ANAMSO : association nationale des agriculteurs multiplicateurs de semences d'oléagineux